

# 玉溪师范学院 2025 年度外国留学生 云南省政府奖学金招生简章

## 一、简介

外国留学生云南省政府奖学金由云南省人民政府设立。云南省教育厅负责奖学金政策的制定、调整、实施和监督管理等工作。招收进入本校学习的外国留学生云南省政府奖学金生，由本校负责培养和管理，直至毕业。

## 二、招生范围

本科学历生

## 三、招生国别

以“一带一路”沿线国家和南亚、东南亚国家为主，兼顾其他国家。

## 四、招生专业

汉语言文学

## 五、奖学金标准

1. 标准：本科生：35000 元/人/年
2. 涵盖范围：学费、校内住宿费、奖学金生活费、保险费。

## 六、申请条件

1. 持外国有效护照的非中国籍公民；
2. 身体健康；
3. 品行端正，能够自觉遵守中华人民共和国法律、法规和玉溪师范学院校纪校规，无犯罪记录；

4. 具有高中毕业学历，成绩优秀，年满 18 周岁、不超过 25 周岁；
5. 汉语水平 HSK（四级）180 分或以上。

## 七、申请流程

1. 申请者填写《云南省政府奖学金申请表》、《玉溪师范学院外国留学生入学申请表》，用中文或英文填写表格。

2. 申请者将申请表及其余申请材料的扫描件 pdf，于 2025 年 4 月 4 日前发送至指定邮箱，逾期不予受理。

## 八、申请材料

注：以下申请材料扫描成 pdf 后发送至指定邮箱。材料必须清晰、真实且有效。申请人应当承担因发送材料不明确、无法识别或发送虚假材料而造成的后果。以下申请文件如是中英文以外文本，需附经过公证的中文或英文翻译件。

1. 《云南省政府奖学金申请表》，用中文或英文填写，需个人签字；
2. 《玉溪师范学院外国留学生入学申请表》，用中文或英文填写，需个人签字；
3. 申请人有效期内护照个人信息页；
4. 经过公证的高中毕业证书；如申请人为在校应届毕业生或已就业，需另外提交本人就读学校出具的在学证明或就业单位出具的在职证明；
5. 经过公证的高中成绩单；
6. HSK 四级成绩单；

7. 无犯罪记录证明；
8. 学习计划，不少于 300 字，用中文或英文书写；
9. 推荐信（用中文或英文撰写，推荐人须是高中时曾给申请人授过课的教师，推荐信上须有推荐人的亲笔签名）；
10. 本人近期彩色电子照片（JPG 格式，白色背景无边框）；
11. 《外国人体格检查记录》（由中国卫生检疫部门统一印制，英文填写），来华时请携带原件；申请人须严格按照《外国人体格检查记录》中要求的项目进行检查。缺项、未贴有本人照片或照片上未盖骑缝章的《外国人体格检查记录》无效。体格检查结果有效期为 6 个月，请勿提交已超过有效期的体检报告。
12. 个人简介视频。录制个人简介视频，视频内容包括自我介绍、学习计划、学习目标等；视频时长 3 到 5 分钟，格式为 MP4 或 WMV；使用中文进行介绍；确保视频图像清晰、声音清晰。

无论录取与否，申请材料均不返还。

## 九、评审、录取、通知及报到注册

1. 玉溪师范学院对申请人的申请材料进行评审，择优遴选出拟录取人选，上报云南省教育厅。
2. 玉溪师范学院按照云南省教育厅的评审结果，对符合条件者，择优录取。
3. 玉溪师范学院向奖学金获得者发送录取材料。
4. 奖学金获得者原则上不得变更学习专业及学习期限。
5. 不能按录取期限注册学习者，奖学金资格不予保留。

十、联系方式

联系人：周老师 葛老师

联系地址：云南省玉溪市红塔区凤凰路 134 号玉溪师范学院  
对外合作交流处

联系电话：+86-877-2995971                      +86-877-2057488

传    真：+86-877-2053625

邮箱：yxnu123@yxnu.edu.cn



# **International Students Admission Brochure of Yuxi Normal University for Yunnan Provincial Government Scholarship Program In 2025**

## **I. General Introduction**

The Yunnan Provincial Government Scholarship for International Students is offered by the People's Government of Yunnan Province. The Education Department of Yunnan Province is responsible for the formulation, adjustment, implementation and supervision of the scholarship policy. Yuxi Normal University is responsible for the cultivation and management of international students who get the Yunnan provincial government scholarship and are admitted to study at this university until they graduate.

## **II. Enrollment Scope**

Full-time Bachelor Degree Students

## **III. Enrollment Country**

Mainly opening to countries along the “the Belt and Road” and South Asia and Southeast Asia countries’ students, applicants from other countries are also welcome.

## **IV. Enrollment Major**

Chinese Language and Literature

## **V. Scholarship Standards**

### **1. Scholarship standard:**

Undergraduate students: 35000 yuan/year/person

2. Scholarship coverage: the tuition, campus accommodation, living expenses, insurance.

## **VI. Application Eligibility**

1. Applicants must be non-Chinese citizens holding valid foreign passports;
2. Applicants should be in good health;
3. Applicants should be in good moral condition with no criminal record, and must comply with Chinese laws, regulations and the school rules and regulations of Yuxi Normal University;
4. Applicants should hold a High School Graduation Certification with excellent performance, be over the age of 18 and under the age of 25;
5. Applicants have passed the HSK (Level 4) with total score no less than 180.

## **VII. Application Procedure**

1. Fill the Application Form of Yunnan Provincial Government Scholarship Program and the Application Form for International Students of Yuxi Normal University in Chinese or English.
2. Send PDF versions of all the application documents to the designated email address by 1st April, 2025. Late delivery and/or incomplete information may result in failure to receive the award.

## **VIII. Application Documents**

Notes: All the following documents should be in PDF versions except the electronic photo . All sent supporting documents must be clear, authentic and valid. Applicants shall bear the consequences caused by unclear, or unidentifiable, or fake materials. The following documents written in languages other than Chinese or English must be accompanied by a notarized Chinese or English Version.

1. Application Form of Yunnan Provincial Government Scholarship Program, signed by the applicant, complete in Chinese or English.
2. Application Form for International Students of Yuxi Normal University, signed by the applicant, complete in Chinese or English.
3. Applicant's valid passport.
4. Applicant's notarized high school diploma certificate. Prospective diploma winners must provide official certification of their student status (provided by current

school). Those who are employed after graduation are required to provide certification of their employment status (provided by current employer).

5. Notarized High School Graduate Test transcript.
  6. Valid HSK level 4 certificate
  7. Certificate of Non-Criminal Record.
  8. Study plan written in English or Chinese (no less than 300 words for Bachelor's Degree applicants).
  9. Recommendation Letter written in Chinese or English. The referrer must be a teacher who taught the applicant in high school. The letter of recommendation must be signed by the referrer.
  10. Electronic photo, named after passport number (The white background has no borders, JPG format).
  11. Foreigner Physical Examination Form (uniformly printed by the Chinese health and quarantine department, written in English). Bring the original form when come to China. The physical examinations must cover all of the items listed in the Foreigner Physical Examination Form. Incomplete forms or forms without the signature of the attending physician, or the official stamp of the hospital, or a sealed photograph of the applicant are considered as invalid. Please carefully you' re your physical examination schedule as the result is valid for only 6 months.
  12. A short video of self-introduction. Please make a video with Chinese as the sound track, 3 to 5 minutes long, in MP4 or WMV format, showing self-introduction, study plan and aims. Please make sure that the image and voice in the video are clear.
- Notes: Regardless of whether the application is successful or not, the application documents will not be returned.

#### **IX. Assessment, acceptance, notification and registration**

1. Yuxi Normal University will assess application documents sent by all the applicants, select the proposed candidates, and then report the pre-enrollment list to Yunnan Provincial Department of Education for final decision.
2. According to the evaluation results of Yunnan Provincial Department of Education, the qualified candidates will be selected on a merit-based basis.

3. Admissions documents will be send to scholarship recipients.
4. Scholarship recipients shall not change their field of study or duration of study unless they give up the grant.
5. Scholarship will not be reserved if its scholarship recipients cannot register before the registration deadline.

**X. Contact Information**

Contacts: Mr. Zhou , Ms. Ge

Contact address: Yuxi Normal University, No. 134 Fenghuang Road, Hongta  
District, Yuxi City, 653100, Yunnan Province, P. R. China.

Tel: +86-877-2995971 ; +86-877-2057488

Fax: +86-877-2053625

Email: [yxnu123@yxnu.edu.cn](mailto:yxnu123@yxnu.edu.cn)